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INFORMACE 
Z OBECNÍHO ÚŘADU

SLOVO STAROSTY
Vážení spoluobčané. 

Říká se, že Vánoce jsou nejkrásnějším obdobím v roce. 
Co si představíme, když řekneme slovo Vánoce? 
Nejspíše to bude adventní věnec s hořícími svíčkami na 
stole, kapr, stromeček a pod ním dárky nebo pomyslíme 
na Ježíška v jesličkách. Vánoce mají mnoho podob  
a přívlastků. Vánoce mohou být šťastné a veselé, klidné, 
překrásné, láskyplné, kouzelné nebo plné zázraků  
a v neposlední řádě bílé. Dnes ale bohužel známe 
Vánoce více na blátě než vysněné bílé… Nakonec  
si musíme přiznat, že Vánoce mají takovou podobu, 
do jaké je přetvoříme my sami. Vánocemi můžeme být 
pro ostatní i sobě navzájem, když doma vykouzlíme 
pohodovou atmosféru, a pokud svou dobrotou a štěstím 
prozáříme cesty jiným. Můžeme být i vánočním dárkem, 
když budeme svým blízkým opravdovým přítelem, když 
si lidé okolo nás budou přát být co nejvíce s námi. 
Můžeme se stát i vánočním přáním…Zajímavé je, jaká 
byla a jsou naše vánoční přání a jak se s posupujícím 
věkem mění. Sám jsem si jako dítě přál kupu dárků. 
Dnes mě napadá, co bych s takovou kupou dárků 
dělal? Je pravda, že čím jsme starší, tím je náš seznam 
vánočních přání kratší. Je to proto, že si přejeme hlavně 
věci, které si nemůžeme koupit za peníze- lásku, zdraví, 
dobré lidi kolem sebe? Nakonec jsem dospěl k tomu,  
že by mi vlastě stačilo jedno jediné splněné přání. A tím 
je, aby nás v životě potkávaly jen takové věci, které 
nám vykouzlí úsměv na tváři…
Úsměv léčí nejenom naši duši, ale i bolavé srdce. 
Navíc nás úsměv nic nestojí a nikdo není tak chudý, 
aby ho nemohl darovat. Vždyť to naše štěstí závisí  
na šťastném úsměvu našich blízkých, našich dětí,  
našich spolupracovníků… 
Proto začněme už dnes, mávněme pomyslnou hůlkou 
a usmějme se! Usmějme se na lidi kolem sebe, ale 
nezapomeňme se usmát i sami na sebe. Vždyť úsměv  
si každý z nás zaslouží a máme tu přece Vánoce!
Prožijme tedy pokojný advent a šťastné a veselé Vánoce.  
Ať vás všechny v novém roce provází zdraví, štěstí  
a láska ruku v ruce s úsměvem. Přeji vám všem jménem 
svým i jménem zastupitelů naší obce, ať se z vašich očí 
dívá štěstí, ať na vašich tvářích září úsměv, ve vašich 
srdcích je jen samá láska a ve vašich myslích vládne 
radost. A hlavně přeji všem dětem hodně úsměvů pod 
stromečkem, a aby se jim vyplnila všechna jejich přání.
A ještě něco…Pokusme se nevnímat konec roku 

jako konečný termín pro splnění někdy letitých přání  
a nemysleme si, že závěrem roku všechno končí, ale 
berme to naopak. S novým rokem vše znovu začíná.

Úsměvný nový rok 2018!

O čem se letos nejvíc mluví
  Je možné říct, že letošní rok byl rokem významných, 
pro obec možná zásadních rozhodnutí. Takových, 
se kterými byli vždy ne všichni spokojeni nebo se s nimi 
neztotožnili. Ale taková prostě rozhodnutí bývají.
  První rozhodování přišlo s nabídkou o odkoupení značné, 
ale hlavně potřebné části pozemků pro další rozvoj  
a výstavbu obce. Nedílnou součástí této nabídky byl 
ale i zámeček ve Vraždových Lhoticích, sýpka, chlév  
a polorozpadlá kůlna, a to vše se společnými přístupovými 
komunikacemi se spolumajiteli ostatních staveb v areálu 
a v „památkové zóně“, kde ještě k tomu stojí suška  
ve vlastnictví AGRO D.K. Zda odkoupení tohoto majetku 
bylo správným rozhodnutím, ukáže čas. Prozatím  
je dobré, že pozemky po dalších změnách a úpravách 
budou zcela korespondovat s územním plánem, který 
jsme také letos na dalších deset let obnovili. Pro využití 
zámečku se již také hledá ten správný směr. Tam 
bude ale bohužel nutné spolupracovat s památkáři 
a tak úpravy nebudou tak jednoduché a rychlé. 
  Dalším, ještě významnějším pro naši obec a její občany 
bude rozhodnutí, zda prodat, nebo si ponechat 
k pronájmu výrobní areál, který je v současné době 
pronajatý firmě MUBEA. Ta má velký zájem tento areál 
odkoupit. Při jednání s nimi je vidět, že se zde firmě daří  
a zcela otevřeně mluví o šikovnosti místních lidí ve 
srovnání s ostatními závody. Protože známe stav 
nemovitosti a víme o potřebách a jejich plánech 
rozvoje, nelze se jejich zájmu o vlastnictví areálu divit. 
Je to logické. Na druhé straně je ale i náš logický zájem. 
Máme zkušenosti, že ne vše, co se kdy prodalo, nebo 
včas pro obec nekoupilo, bylo dobře. Na miskách vah 
tak stojí na jedné straně možnost pracovních příležitostí 
a život obce se zaměstnaností spojený a na straně druhé 
nejistoty, které s sebou nese někdy nevyzpytatelné 
jednání firem. Prodat, či neprodat? To je otázka…
  Chtěl bych vás tímto ujistit, že zastupitelstvo se bude 
snažit zvážit všechny okolnosti a nečinit ukvapená 
rozhodnutí a věřím, že „prachy“ a emoce nepřeváží při 
rozhodování nad zdravým rozumem. Zároveň jsem si jist, 
že jakékoli rozhodnutí bude mít své příznivce i odpůrce. 
Byl bych ale rád, abychom i přesto všechno zůstali jako 
obec v pospolitosti a neusídlila se u nás nevraživost.

Antonín Bašta

Ukončení přistavení kontejnerů na bioodpad – v zimních 
měsících nejsou na sběrná místa v obcích přistavovány 
kontejnery na bioodpad. Do jarního období vás 
žádáme, abyste bioodpad (větve, vánoční stromky  
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RADA OBCE 
usnesení ze schůze rady 

ZO Dolní Kralovice

ZASTUPITELSTVO OBCE 
usnesení ze schůze  
ZO Dolní KraloviceBLAHOPŘEJEME

Významné životní jubileum
 80 a více let oslavili a oslaví:

listopad

Jiří Ulrich, Dolní Kralovice
Josef Pešek, Dolní Kralovice

prosinec

Marie Králová, Střítež
Richard Uher, Dolní Kralovice

a další) ukládali POUZE na místě k tomu určeném - 
u trafa u základní školy v Dolních Kralovicích, NE  
na stanovištích kontejnerů.

Provoz sběrného místa u lihovaru - dne 23.12.2017 bude 
sběrné místo uzavřeno. 

Veřejné zasedání ZO - Dne 28.12.2017 proběhne 
závěrečné zasedání zastupitelstva obce Dolní Kralovice 
pro rok 2017, od 18:00 v zasedací místnosti kulturního 
domu.

Zápis ze schůze  RADY  ZO  Dolní Kralovice rozšířené  
o členy zastupitelstva dne 27.11.2017

Usnesení č.  R-13/2017
1. Jednotliví členové rady byli seznámeni s uživatelským 
jménem a heslem pro přístup do Centrálního registru 
oznámení dle zákona o střetu zájmů.
2. Členové ZO byli seznámeni se znaleckým posudkem  
č. 6528-248/2017 na areál MUBEA ve vlastnictví 
Obce Dolní Kralovice. Členové ZO vzali na vědomí 
žádost p. Josefa Kamarýta o vypsání obecního 
referenda ve věci případného prodeje areálu 
MUBEA. ZO navrhuje minimální prodejní cenu 
areálu MUBEA, se kterou budou seznámeni zájemci  
a za kterou je zastupitelstvo ochotno jednat. 
3. ROZ souhlasí s proplacením pokladních dokladů SDH 
Dolní Kralovice ve výši celkem 7 152 Kč za nákup vest  
a materiálu pro výrobu nádrže.
4. ROZ schvaluje pořádání taneční zábavy SDH Střítež 
dne 2.12.2017 v KD Střítež. 
5. ROZ bere na vědomí informaci o změně zákona  
o výši odměn za výkon funkce zastupitele, člena 
komise/výboru a člena rady ZO.
6. ROZ bere na vědomí informaci o zveřejnění záměru 
pronajmout prostory uvolněné Českou spořitelnou a.s. 
7. ROZ bere na vědomí výpověď nájemní smlouvy paní 
Chmelovou na nebytové prostory v č.p. 4 (kadeřnictví)  
a schvaluje vypsání záměru na následný pronájem 

těchto prostor.  
8. ZO projednalo rozpočtové priority na rok 2018.
9. ZO požaduje kontrolu odboru životního prostředí  
ve věci podezření na znečišťování ovzduší zplodinami 
z palivového kotle v okolí ZŠ a MŠ Dolní Kralovice.
10. ZO odsouhlasilo rozeslání dopisů provozovatelům 
nákladních vozů parkujících v obci s upozorněním  
na nutnost dodržování dopravních předpisů  
při parkování na území obce.

Usnesení ze schůze ZO Dolní Kralovice dne 12.12.2017 
Usnesení č.  ZO-5/2017

ZO bere na vědomí: 
1. Informaci o jednání se zástupci firmy MUBEA ohledně 
případného prodeje výrobního areálu. 
2. Informaci p. Ing. R.Pitliakové o kontrole hospodaření 
v ZŠ a MŠ Dolní Kralovice provedené kontrolním výborem. 
 ZO schvaluje:
1. Úpravu navrhované minimální prodejní ceny 
výrobního areálu dle konečného znaleckého posudku  
č. 6528-248/2017 ze dne 29.11.2017, vyhotoveného Ing. 
Jaroslavem Bělohradským, na dvojnásobek odhadní 
ceny.  
2. Návrh rozpočtu obce na rok 2018.  
3. Návrh střednědobého rozpočtového výhledu na roky 
2018-2022.  
7. Pana Ing. Petra Košťála na funkci odborného lesního 
hospodáře Obce Dolní Kralovice od 1.1.2018. 
8. Dotaci na provoz MAS Blaník na období 3 let ve výši 
16 834 Kč. 
9. Navýšení odměn členů zastupitelstva od 1.1.2018  
o 20% v souladu s Nařízením vlády č. 318/2017 na částky 
dle přílohy č. 1 tohoto zápisu. 
10. Uzavření pojištění právní ochrany územní samosprávy  
se společností D.A.S. Rechtsschutz AG.
11. Rozpočet ZŠ a MŠ Dolní Kralovice na rok 2018.
12. Střednědobý výhled rozpočtu ZŠ a MŠ Dolní Kralovice  
na roky 2018-2022.
13. Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení služebnosti 
inženýrské sítě uzavřené mezi Středočeským krajem 
zastoupeným Krajskou správou a údržbou silnic 
Středočeského kraje a Obcí Dolní Kralovice na umístění 
stavby „Zahrádčice - Veřejné osvětlení“. 
14. Odložení volby členů školské rady za obec na příští 
zasedání ZO dne 28.12.2017.
15. Termíny pro svatební obřady v obřadní síni OÚ Dolní 
Kralovice v roce 2018 a Termíny v roce 2018, kdy nebude 
možno oddat snoubence před OÚ Dolní Kralovice 
z provozních důvodů.
16. Vánoční taneční zábavu dne 25.12.2017 pořádanou 
TJ SOKOL Dolní Kralovice ve společenském sále KD Dolní 
Kralovice. 
17. Novoroční ohňostroj cca v 0.15 hodin.
ZO neschvaluje:
1. Finanční příspěvek Římskokatolické farnosti Keblov  
na opravu kostela ve Všebořicích.
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Podoba Vánoc-
nejkrásnější svátky v roce

Dny zimního slunovratu byly odpradávna důvodem 
k oslavám, které se přesouvaly od uctívání slunce  
a čekání na slunovrat k tradici Vánoc, kdy se narodil Boží 
syn  - Ježíš Kristus. Teprve křesťanství tedy dalo konci roku 
podobu vánočních svátků. Vánoce prošly v průběhu 
dvou tisíc let proměnami. Z počátku se slavily bujaré 
a veselé svátky s průvody masek, zpěvem a tancem, 
hostinami s jídlem a pitím. Spolu se zápasem o čistotu 
křesťanské víry zvítězilo pojetí založené na pokoře. 
Ubývalo hostin a radovánek, věřící se postili, chodili do 
kostelů.
Základem křesťanských Vánoc je příběh o narození 
Ježíše Krista v Betlémě. Hlavním dnem Vánoc je Štědrý 
den. Do Štědrého dne musel být dům čistý a uklizený. 
Vše bylo svátečně prostřené. Hlavní výzdobou býval 
betlém doplněný světlem. Přes den se držel půst. Kdo 
nejedl, mohl vidět zlaté prasátko. Hrozbou při nedodržení 
půstu byla návštěva v masce zlé Perchty. Postit se musel 
i dobytek. Po večeři uzavírala den cesta do kostela  
na půlnoční mši.
Další vánoční svátek je Boží hod vánoční. Je to den 
Ježíšova narození. Věřící měli povinnost zbožně rozjímat 
v kostelích. O tomto svátku se nesmělo pracovat. Dnes 
se tento den odehrává v rodinném kruhu se slavnostním 
obědem. Druhý svátek vánoční je svátek svatého 
Štěpána. Byl totiž dnem koledování, obcházení domů 
s přáním štěstí i zdraví. Dnes je tento den příležitostí 
k procházkám, návštěvám, prohlídkám betlémů 
v kostelích a výstavních síních. Uprostřed vánočního 
období je Silvestr. Dříve k vánočním svátkům nepatřil.  
Až od 16. století, kdy gregoriánský kalendář určil začátek 
roku na 1. Ledna, se lidé chodili se starým rokem loučit 
modlitbou do kostela. Teprve 20. století povýšilo význam 
tohoto dne, dnes se řadí mezi významné svátky. Jsou 
to velké oslavy s půlnočním přípitkem a přáním všeho 
dobrého v dalším roce.
Nový rok a Tři králové patří také do vánočního cyklu. 
Celé vánoční svátky jsou vyvrcholením adventního 
půstu. „Čas radosti, veselosti světu nastal nyní….“
   
Z knížky A. Vondruškové „České zvyky a obyčeje“ 
vybrala a upravila

                                                                         Marie Končelová

Kalendář na rok 2018
Blíží se konec roku. Pokud jsme prožili letošní rok 
tak, jak se má – nikomu jsme neublížili, milovali 
jsme a byli milováni, nemusíme roku litovat. 
  Vyvrcholením našeho celoročního provozu výtvarně 
pracovního kroužku je kresba kalendáře na příští rok. 
Tentokrát byl s tématem květiny – květiny v přírodě, 
zahrádkách, v domovech. 20. 11. 2017 jsme tyto 
kalendáře, které nám tiskl p. Fuksa (firma GRATYPOPRINT 
PRAHA), křtili. Podepisovala je dětská lékařka paní 
Jana Smejkalová. Sešli jsme se ve svátečně vyzdobené 
zasedací místnosti v budově kina. Prožili jsme s dětmi, 
jejich rodiči a prarodiči a ostatními hosty, mezi kterými 
nechyběli zástupci obecního úřadu, paní Adamcová, 
ředitelka ZŠ a členky klubu, příjemné odpoledne. Tuto 
slavnost obohatily svým vystoupením děti z kroužku, 
kterých vystoupilo dvanáct. Přednesly básně  
a zatančily. Další program obstaraly děti z hudební školy. 
Kuba Kodet zpíval a na akordeon ho doprovodil jeho 
bráška Ondra, dále zahráli Lukáš Tůma, Martin Kadlec 
a Adam Nezdara s paní učitelkou Schůrkovou. Hudba 
vychovává člověka k estetice a přináší nám radost.  

   Přítomní si mohli prohlédnout kroniku kroužku a klubu, 
nástěnky se všemi vytištěnými kalendáři a fotografiemi 
ze všech činností roku. Součástí této slavnosti bylo 
občerstvení a beseda přítomných. Kalendáře dětí 
budou zdobit domovy i obdarované. Zážitky, které 
prožíváme při těchto setkáních, jsou pro všechny 
radostné a harmonické. Láska a lidské vztahy jsou  
ty hodnoty, které máme.

„Dokud je život, je i naděje. Usměj se, zítřek bude lepší.“ 
                                                                                 Seneca

Marie Končelová
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Fotografie z adventního jarmarku a rozsvícení vánočního stromu, 
které se konalo 2.12.2017 

 Fotografie z vánočního koncertu, kde v provedení sboru a orchestru Státní opery Praha 
zazněla i Česká mše vánoční „Hej mistře“ Jana Jakuba Ryby. Orchestr hrál pod taktovkou 

pana Bohumila Vaňkáta, dále zpívali sólisté Dagmar Vaňkátová, Eliška Mourečková, Radek 
Prügel a Pavel Borek. Do Dolních Kralovic přijela i herečka Marie Doležalová, která spolu 

s Miladou Vaňkátovou provázela koncert mluveným slovem.
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Hostina pro vrány
My všichni, kteří žijeme teď, jsme potomky našich 
předků, Keltů, Germánů a Slovanů, kteří postupně na 
našem území žili v souladu s přírodou, již nade všechno 
uctívali. Pokud jste tenkrát nebyli v souladu s přírodou 
a jejími cykly, byli jste mrtví a těžko byste pak mohli 
mít potomka v dnešních dobách. Logicky lze proto 
předpokládat, že nám všem koluje v žilách alespoň 
špetka původní pohanské předkřesťanské duchovnosti. 
Nic proti tesaři z Betléma, ale než se k nám zpráva  
o jeho odkazu dostala, měli jsme plně funkční duchovní 
systém založený na pozorování přírodních cyklů  
a příroda byla pro nás tou nejvyšší autoritou. I dnes 
jsou v nás kořeny našich předků stále živé, neodumřely 
ani po staletích křesťanského vyhrožování peklem ani 
vlivem novodobé konzumní propagandy. Naopak. Zdá 
se mi, že prapůvodní přírodní duchovnost v nás znovu 
ožívá. To jediné, čemu se totiž v současné době dá 
věřit, je Země, Oheň, Vítr a Voda. Tyto živly nepotřebují 
misionáře, nepotřebují reklamu, jsou tu stále s námi.
Zimní slunovrat znamená na tomto místě zeměkoule už 
od prvopočátku to samé. Slunce se začíná opět vracet. 
Od podzimní rovnodennosti (konec září a začátek 
řájna) se totiž dny neustále zkracují a v den zimního 
slunovratu dosáhne délka dne svého ročního minima. 
Od tohoto data se dny začínají opět prodlužovat  
a světlo, symbol života, se vrací. Ta špetka v našich 
žilách ví moc dobře, že je to důvod k oslavám, důvod  
k radosti a vděčnosti. Novodobá forma vánočních oslav 
ovšem z nepochopitelného důvodu ztratila svůj obsah. 
A tam, kde není obsah, není smysl a tam, kde není 
smysl, není pochopení. Nedivím se proto, že v některých 
lidech vyvolává toto období roku odpor, protože vede 
jen k bezduchému utrácení peněz za dárky, které ani 
kupovat nechceme. Chceme totiž jen sedět u ohně  
a děkovat za to, že jsme přežili zimu. Jako semínko 
trpělivě čekající v zemi čerpat ze svých zásob, do 
ničeho se nenutit, nikam nespěchat, o nic se nesnažit. 
Pokud se nutíme, spěcháme a snažíme se, jdeme 
proti své keltsko-germánsko-slovanské přirozenosti. 
Naši předkové oslavovali toto období po dvanáct 
dlouhých nocí, říkalo se jim Velké noce, z toho vzniklo 
slovo Vánoce. Ve staroseverské tradici se toto období 
nazývalo Yule, což lze přeložit jako “hostina pro vrány” 
neboli pro ty, kteří jsou bdělí. 
Buďme si vědomi toho, co a proč děláme a rozsviťme 
světla svíček jako symbol uctění vracejícího se slunce 
a jako prostředek pro odstranění všech temných 
energií. Ozdobme své domovy stálezelenou rostlinou 
(jehličnany, cesmína nebo jmelí) jako symbol toho,  
že potenciál života je v nás přítomen, i když jsme 
nehybní a zdánlivě se nic neděje. I semínka pod tou 
nejtěžší sněhovou peřinou vědí, že tohle období ničeho 
je naprosto zásadní proto, aby se ono “něco” mohlo  
na jaře v plné síle projevit. Ozdobme své zahrady 
zvonečky, které pozdraví Meluzínu, slovanskou bohyni 
větru, která je nositelkou darů nadhledu, moudrosti  
a trpělivosti a která pomáhá nalézt odpovědi  
v hlubině našeho vlastního ticha. Oslavujme toto období  
s vědomím toho, že ona starověká matka 
ledových plání, mystická elfí královna 

Danu, patronka onoho období mezi smrtí  
a narozením, nás učí naslouchat tichu vlastních hlubin, 
což je jediné místo, kde můžeme nalézt klid a oporu. Pod 
jejím moudrým dohledem se transformujeme, rosteme 
a seznamujeme se sami se sebou, když si dovolíme 
vyprázdnit svoji mysl. Je čas sebereflexe, meditace  
a spirituálního obrození. 

 Tereza Viktorová

Rok 2017 s hasiči 

   Letošní sezóna byla z pohledu dobrovolných hasičů 
v Dolních Kralovicích poněkud odlišná od těch 
předchozích. Vše začalo společným setkáním aktivních 
i neaktivních členů dolnokralovického  hasičského sboru 
v prosinci loňského roku v hasičárně. Primárním účelem 
tohoto setkání bylo zrekapitulovat uplynulou sezónu 2016 
a zároveň spřádat plány na sezonu nadcházející. Mimo 
soutěžních záležitostí a otázek souvisejících s pořádáním 
kulturních akcí se diskutovalo rovněž o pracovních 
povinnostech, které nás v nadcházející sezoně čekají.  
  Ale začněme pěkně popořádku. Zahajovací akcí 
sezony pořádanou naším sborem měl být již tradiční 
ples s bohatou tombolou. Zábavu následně vystřídaly 
pracovní povinnosti.
  Velikonoce jsme oslavili s dětmi návštěvou 
„Velikonočního zajíčka“, akce byla velmi úspěšná, 
celkem se ji zúčastnilo 52 dětí se svými rodiči.  
Na závěr celé akce se předvedli naši malí hasiči, jak 
dokážou bleskurychle uhasit hořící zajíčkův domeček.  
  S blížícím se koncem dubna přišly opět příjemnější  
starosti v podobě dohledu při zajištění  
a následného vztyčení mašlemi zdobené májky. Po 
zkušenostech z předchozích let byla již stojící májka 
zabezpečena. Snad i to přispělo k tomu, že se až do 
doby jejího slavnostního kácení nenašel z přespolních 
nikdo, kdo by se pokusil o její odcizení.
  Jak již bylo naznačeno v úvodu, právě skončená 
soutěžní sezona se od těch předchozích odlišovala 
především tím, že dolnokralovický sbor se rozšířil  
založením poprvé v historii sboru o družstvo žen  
a druhé aktivní družstvo dětí. Z čeho máme všichni 
velikou radost.
  Nyní nám dovolte malou rekapitulaci celé soutěžní  
sezony:
20.5. 2017 -  soutěž  dobrovolných hasičů v Šetějovicích. 

STRANA 6 



Tam muži do 35 let obsadili třetí místo, ostřílení veteráni 
si odnesli druhé místo a děti obsadily úžasné první místo. 
Také ženy vybojovaly na své úplně první soutěži zlato. 
10.6.2017 -  „Hostovská “ soutěž ve  Všebořicích. Zde 
se muži do 35 let opět umístili na 3. místě, děti obsadily 
4. a 6. místo a ženy vybojovaly 2. místo. 24.6. 2017  
se naše ženy zúčastnily v rámci Benešovské  ligy  IV. 
ročníku soutěže „O pohár starosty Městyse Křivsoudova“. 
15.7. 2017 proběhla Soutěž dobrovolných 
hasičů v Blažejovicích, tzv. Srandamač, kde  
se představili malé vosičky (družstvo dětí), berušky 
(družstvo žen) a vosáci (družstvo mužů).
Rataje - účast družstva žen, které obsadily   
3. místo a družstvo mužů obsadilo 7. místo. (zde bylo 
družstvo nakombinováno se členy SDH Křivsoudov). 
Dále nás čekali: Malovice – Benešovská liga – účastnilo 
se družstvo žen, 10. místo, Onšov – noční soutěž –  
2 družstva, a to jak ženy, tak muži, Loket – dětská soutěž – 
účastnilo se pouze 1 dětské družstvo a Soutice – ukázka 
činnosti dětských družstev.
  Ne příliš zdařilou tečkou za hasičskou sezonou byla 
účast žen na Benešovské lize ve Všechlapech, kde 
byl jejich pokus prohlášen za neplatný. I přes tuto 
malou sportovní nepříjemnost lze hodnotit celou 
soutěžní sezonu jako nadmíru úspěšnou. Takový byl 
letošní rok hasičského sboru v Dolních Kralovicích. 
   Závěrem bych chtěla jménem celého sboru poděkovat 
všem, kteří  jakýmkoliv způsobem přispěli ke zdárnému 
splnění všech naplánovaných akcí, a doufáme, 
že na prosincové výroční schůzi se opět sejdeme 
v hojném počtu, zasedneme u společného stolu  
a budeme opět spřádat plány na nadcházející sezonu. 
 Velké poděkování patří našim sponzorům Obec Dolní 
Kralovice, ŠAS Dolní Kralovice. 
A jaký vlastně byl ten rok 2017 v SDH? Více i méně šťastný. 
Příjemný i nepříjemný. Plný zdraví i nemocí. Láskyplný 
i nenávistný. Bohatý i chudý. Jsme přece lidé… Jak, kdy 
a co nám přinese život, záleží víceméně na nás. Mnoho 
událostí můžeme sami ovlivnit. V některých hrajeme 
hlavní roli, v jiných se ocitneme jen na okraji…

  Za hasiče, hasičky a hasičata
 Dáša Nováková

Naší TJ je již 110 let 
  Nedávno jsme slavili 100. výročí naší TJ a ono už je 
to deset let. Vznikla stejně jako Vinohradské divadlo, 
roku 1907. Šedesáté výročí se slavilo ještě v sokolovně  
ve starých Dolních Kralovicích a jsem rád, že jsem byl 

u toho. Po přestěhování do nové obce byla TJ SOKOL 
jedna z prvních organizací, která obnovila činnost, tehdy 
v nové tělocvičně základní školy. Škola ve staré obci 
měla 450 žáků, vlastní tělocvičnu neměla, a tak se školní 
tělovýchova prováděla v sokolovně. Před deseti lety 
jsme měli velké oslavy, pořádali výstavu a vydali brožuru, 
která mapovala celé toto období. To už bylo v novém 
areálu, který TJ převzala a je stále chloubou obce  
a trvale se vylepšuje. Myslím, že patří k nejkrásnějším na 
celém okrese. Letos se podařilo vybudovat automatické 
zavlažování a podstatně se zlepšila i hrací plocha.  

     Od roku 1974  nepřetržitě vykonávám funkci předsedy 
fotbalového oddílu, myslím, že se mi podařilo vychovat 
si své nástupce  a s klidem to mohu předat. Patřím mezi 
ty, kteří netouží být zadobře s každým, mám své zásady, 
kdo chce být zadobře s každým, nebývá zadobře 
s nikým. V současné době  ještě vykonávám na okresním 
fotbalovém svazu funkci předsedy komise mládeže. 
Okresní výběry jedenáctiletých a dvanáctiletých 
patří trvale ke špičce středočeského kraje.  
  Blíží se konec kalendářního roku, který tradičně 
končíme  Silvestrovským  utkáním mezi příznivci  SPARTY 
a SLAVIE, končící  přátelským posezením. 
  Předpokládám, že v únoru bude  valná 
hromada TJ, kde vyhodnotíme nejúspěšnější 
sportovce a funkcionáře naší TJ v roce 2017. 
  Myslím si, že 110 let naší TJ  je dostatečná doba 
k zamyšlení. V naší TJ začínali i takové osobnosti našeho 
sportu jako byl František Brůna, mistr světa v házené, 
ze současných  Marek Hanousek, kapitán Dukly Praha 
Martin Macháček, Jirka Kamarýt, Mirek Boček ml. a další.  
  V minulosti jsme měli vždy kvalitní mládež, starší žáci  
i dorostenci hrávali krajské soutěže v kopané. Současnost 
je trochu jiná, snad se to podaří časem napravit. 
  Základem pro nás byla vždy velmi úzká spolupráce mezi 
školní a mimoškolní  tělovýchovou. Velkým štěstím bylo, 
že na naší škole působil od poloviny sedmdesátých let 
pan učitel Jiří Říha, který položil solidní základy v žákovské 
kategorii. Další osobností této doby byl pan trenér Jaroslav 
Pitliak. Na dobré trenéry jsme měli štěstí i v dalších letech.  
  Velmi dobré trenéry mládeže máme i v současnosti. 
Mezi ně rozhodně patří  David Zubec, Pavel 
Roháč, Petr Bystričan i Mirek Smejkal. Podařilo  
se obsadit kvalitními trenéry i mužstva dospělých. 
   V závěru bych rád popřál našim sportovcům  
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i příznivcům  hezké  vánoční svátky, pevné zdraví, štěstí 
všem i do roku 2018. 
                                                                                                                                                                                                                   
                                           Za TJ SOKOL Dolní KRALOVICE 
                                                         Ladislav VRKOSLAV st.  

Zpráva o činnosti 
fotbalového oddílu  za rok 

2017
Je za námi další fotbalový rok, již s pořadovým číslem 
2017. V jeho první polovině zakončila naše mužstva 
sezónu 2016/2017. V té dovedl A mužstvo D. Zubec ke 
stanovenému cíli, zachránit pro Dolní Kralovice Okresní 
přebor. Se 30 body, což je taková magická hranice 
udržení se či pádu do třetí třídy, obsadilo áčko první 
nesestupové 11. místo ze čtrnácti účastníků. Trenér David 
Zubec vnesl nový pohled na hráče a jejich nasazení na 
určité posty. Přineslo to oživení hry a větší bodový zisk 
oproti dvanáctibodovému podzimu. B mužstvo vedl 
několikátým rokem Martin Novák. Že to dělal dobře, 
se mu zúročilo nejen na vynikající docházce hráčů, 
ale také na výsledcích. K velké docházce hráčů také 
přispělo rozhodnutí OFS, že ve čtvrtých třídách se může 
střídat hokejovým způsobem a tudíž každý věděl, že 
přijde a bude hrát. Po podzimu, kdy mužstvo nepoznalo 

hořkost porážky, dotáhlo v jarních bojích vítězné tažení 
dokonce a postoupilo do třetí třídy. Okresní soutěž 
starší přípravky 5+1 dokončilo naše mužstvo nevídaným 
způsobem. Pod vedením Davida Zubce dokázali z 22 
utkání 21 vyhrát. Dařilo se i mladší přípravce, kterou vedl 
Petr Bystričan a Miroslav Smejkal. Kluci hráli turnajovým 
způsobem Okresní přebor 4+1. V jarní skupině měli týmy 
SK Benešov U9, TJ Sokol Zdislavice a TJ Sokol Trhový 
Štěpánov. V takto velké konkurenci dokázali kluci 
v závěrečném domácím turnaji zvítězit a vybojovat  
si tak celkové vítězství.
Po letní pauze došlo k určitým změnám ve vedení  
u mužstev dospělých. K A mužstvu přišli trenéři Miloslav 
Křivohlavý a Josef Novák. Ti se snažili navázat na dobrou 
práci Davida Zubce. Na začátku sezóny se však mužstvu 
moc nedařilo. Několik utkání prohrálo o jedinou branku 
nebo smolně remízovalo. Až ve druhé polovině podzimu 
se mužstvo nadechlo k velkým výkonům. Nejenom že 
dokázalo zvítězit se soupeři, se kterými to byla povinnost, 
což není také nikterak jednoduché, ale dokázalo porazit 
celky z předních pozic tabulky. Největším překvapením 
bylo vítězství v Neveklově proti prvnímu týmu tabulky. 
Po podzimu se tak náš tým usídlil s 18 body na pěkném 
9. místě. Béčko také doznalo změn ve vedení. Martin 
Novák prakticky skončil s fotbalem. Jeho místo zaujal 
Jaromír Mareš. Dalo se očekávat, že bude mít o něco 
složitější práci a také se tak stalo. Po postupu do III. 
třídy již nelze střídat hokejově, ale „pouze“ standartní 
počet pěti hráčů. Účast se o něco snížila a při souběžně 
hraném utkání s áčkem nastaly velké problémy. 
V soutěži o třídu výše jsou již o hodně kvalitnější soupeři, 
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a tomu také odpovídají výsledky. Mužstvo velice těžko 
získávalo body. Několik herně povedených utkání 
podobně jako áčko prohrálo o gól nebo zremizovalo. 
Nakonec skončilo po podzimu na předposledním 
13. místě s 8 body. Novou sezónu začali již tři družstva 
mládeže.  U svých kluků zůstal David Zubec. Letos je 
to již mužstvo ml. žáků, které hraje Okresní přebor 7+1. 
V této věkové kategorii jsou kluci nováčci. Po vítězném 
tažení v loňské sezóně je to o hodně náročnější. Z deseti 
mužstev skončili kluci na 6. místě. Náročný trenér David 
Zubec viděl v některých utkáních určité rezervy a čekal 
lepší výsledky, ale kluci se teprve rozkoukávají a na jaře 
to bude určitě lepší. U st. přípravky zůstalo také vše při 
starém. O kluky se výborně starají trenéři Petr Bystričan 
a Miroslav Smejkal. Mužstvo po většinou tvoří zkušení 
hráči, kteří již za st. přípravku nastupovali. V Okresním 
přeboru st. přípravky 5+1 je však hodně velice kvalitních 
mužstev. Na druhou stranu však i úplní nováčci. Naši 
mužstvo je někde mezi tím, což se potvrzuje i 7. místo 
z dvanácti účastníků. Kluci z jedenácti utkání pětkrát 
zvítězili a šestkrát odešli poraženi. Stejně jako u mužstva 
ml. žáků můžeme říct, že kluci se určitě neztratili. 
Důležitější je, že je to baví, a že mají dobré trenéry, 
kterým zaslouží velké poděkování. Letos také začali hrát 
soutěž i naši nejmladší. Z minipřípravky je již ml. přípravka 
a ta na podzim sehrála svojí první mistrovskou sezónu. 
V Okresním přeboru 4+1 nijak nezklamala. V konkurenci 
mužstev FC Sellier & Bellot Vlašim A, FC Vracovice a AFK 
Kácov odehrála výborné čtyři turnaje. Za nekonkurenční 
Vlašim se v posledním turnaji vyšvihly také velice dobře 
hrající Vracovice. Pro naše mužstvo tak zbylo celkové 
třetí místo před posledním Kácovem, který měl celý tým 
z těch nejmenších dětí. Náš tým je také složen velice 
různorodě. Na některých je již vidět určitá fotbalovost 
a na druhou stranu máme v mužstvu také hráče, které 
ještě více zajímá, co kde letí nebo jede. Takhle, ale 
začínal každý a čas teprve ukáže, kdo u fotbalu zůstane 
a také koho u něj udrží rodiče. Rodiče jsou v těchto 
kategoriích jednou z nejdůležitějších součástí. Kluky 
musí vytáhnout od televizí, počítačů, tabletů a telefonů  
a dovézt je na trénink či zápas. 
Tím se pomalu dostáváme na konec hodnocení 
uplynulého fotbalového roku. To, že máme tolik mužstev 
v tak malé obci na samém konci okresu je malý zázrak.  
Za to patří dík všem, kteří tomu pomáhají. Vedle již 
zmíněných rodičů jsou to trenéři a vedoucí mužstev. 
Hlavně pak ti u mládeže, kteří sami hrají fotbal  
a ještě věnují další čas navíc při výchově malých 
fotbalistů. O administrativu a organizaci se stará 
Výkonný výbor skládající se z předsedy TJ Josefa 
Dvořáka, místopředsedy Ladislava Vrkoslava ml., 
předsedy Fotbalového oddílu Ladislava Vrkoslava 
st., koordinátora oddílu rekreačního sportu Lenky 
Novákové, pokladníka Milana Bočka, hospodářky Hany 
Marušákové, sekretáře Pavla Roháče a trenérů Davida 
Zubce a Jaromíra Mareše. Výkonný výbor se schází 
jednou za dva měsíce a předseda TJ jednou ročně 
svolává Valnou hromadu. Velký dík patří dlouholetému 
vedoucímu A mužstva Karlu Novosádovi, z kterého se 
ze zdravotních důvodů stal „pouze“ věrný fanoušek. 
S poděkováním za přízeň nemůžeme zapomenout 
ani na fanoušky, kteří jsou však někdy až moc nároční  
a berou pouze vítězství svého týmu. Velikánskou stálicí 

a oporou všem trenérům mládeže je Milan Zelenka. 
Odpískal totiž všechny domácí utkání mládeže, včetně 
turnajů a hodně utkání B mužstva. Utkání A i B mužstva 
dospělých vždy moderuje z tribuny a burcuje naše týmy, 
no někdy i ten z Křivsoudova. Ke každému domácímu 
utkání A mužstva vydáváme slosovatelné zpravodaje 
o tři ceny od sponzora utkání. S jejich prodejem nám 
v uplynulém roce pomohla Zuzana Vrkoslavová. Dalším 
důležitým aspektem, který pomáhá všem okolo fotbalu 
je zázemí na fotbalovém hřišti, a to máme jedno 
z nejlepších na okrese. Využíváme ho také při pořádání 
akcí pro širší veřejnost. Jsou to Čarodějnice, Dětský den, 
Stavění máje, Běh přátelství, Pouťové slavnosti, Tenisový 
turnaj, Dolnokralovická šlapka, Kácení máje, Jedliňák  
a rok zakončujeme tradičním Silvestrovským derby Sparta 
- Slavia. Letos bude ještě o něco zajímavější, poprvé  
se uskuteční utkání mládeže. Některé akce pořádáme  
ve spolupráci s místní obcí, která nás podporuje  
i finančně, za což patří dík starostovi Antonínu Baštovi. 
Zvláštní poděkování patří Lence Novákové, která hodně 
akcí organizuje sama a vždy ochotně pomůže i fotbalistům. 
Letos se nám povedlo vybudovat automatickou závlahu 
fotbalového hřiště, jejíž součástí je i vrt u bývalého 
lihovaru. Tam se nám o přísun vody stará Miroslav 
Káda a o sekání hřiště Martina Bakulová. Poděkovat 
se sluší i dalším sponzorům, za které bych jmenoval 
několik největších z naší obce. Jsou to Dolnokralovická 
stavební, INEX Dolní Kralovice, Agro Dolní Kralovice  
a Mubea Dolní Kralovice. Mimo příspěvky od sponzorů 
si peníze vyděláváme pořádáním tanečních zábav. 
Jednou malou součástí naší TJ je také hokejový tým 
HC Dolní Kralovice, který po letech snažení dosáhl  
na jaře historického úspěchu. Sezónu 2016/17 zakončil 
vítězstvím v  1. PHL v Ledči nad Sázavou. Pod hlavičkou 
Sokola cvičí ženy a děti, hrají tenisté, volejbalisté  
či nohejbalisté.
Vše neběží tak lehce, jak by se mohlo zdát po přečtení 
těchto řádků. Udržet pohromadě fotbalové týmy  
a lidi, kteří jsou schopni a ochotni pomoc, není vůbec 
jednoduché. Proto bych chtěl všem a zmíněným 
nadšencům o to víc popřát pěkné Vánoce a hodně 
zdraví a energie v novém roce 2018.

 Pavel Roháč

Pojďte s námi hrát 
VOLEJBAL

Jsou to již tři roky, co pod organizací Sokol Dolní Kralovice 
funguje volejbalový oddíl. Herní tempo a složení 
týmu prošlo za tu dobu poměrně zásadním vývojem. 
V počátku se jednalo o ryze volnočasovou aktivitu  
a často byl problém, aby se sešli alespoň čtyři lidé  
a dalo se vůbec hrát. 
S plynoucím časem se přidávali další a další členové. 
Po 1,5 roce se sešla slušná parta 18 lidí. Kdo se nestihl 
přihlásit včas, ten si nezahrál. Mohli jsme konečně 
začít, v rámci našich možností, trénovat plný „šestkový“ 
volejbal. V této době také uzrálo rozhodnutí poměřit 
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své síly s podobnými nadšenci na turnajích. Při návštěvě 
prvních turnajů jsme dostali solidní „studenou sprchu“. 
Docela jsme si věřili, ale následovalo vždy poslední nebo 
předposlední místo. Lepší týmy pro nás byly naprosto 
nehratelné.
Muselo se tedy začít znovu v tělocvičně. Nakoupilo  
se více míčů splňujících parametry amatérských turnajů 
(do té doby jsme používali lehčí tréninkové míče pro 
mládež) a vrhli jsme se do tréninku. Pořídili jsme si také 
jednotný dres. Je neuvěřitelné jak silná psychická 
podpora pro tým to je a naopak jak nástup jednotně 
vypadajícího mužstva (u nás tedy spíše ženstva) dokáže 
psychicky oslabit soupeře. Toto úsilí přineslo po několika 
měsících ovoce. Odlepili jsme se od koncové poslední 
příčky a s těmi, co nás porazí, si dokážeme se ctí zahrát.  
I když se snažíme, tak o moc více toho při tréninku 
jednou týdně asi dokázat nelze. 
Toto úsilí si ale vyžádalo daň ve formě snížení počtu 
aktivních hráčů. Několik hráčů, kteří dříve chodili 
nepravidelně, raději přestalo chodit zcela. Někomu zase 
nevyhovuje tréninková část. V neposlední řadě si pár 
našich kamarádů spoluhráčů způsobilo přetížení svých 
křehkých tělesných schránek vyžadující několikaměsíční 
klid.
Udělejte si k Vánocům radost a přidejte se k nám. Rádi 
mezi sebe uvítáme nové členy. Případní zájemci můžou 
zavolat nebo napsat na tel. 724 493 660

Michal Janeček – oddílový vedoucí

Ohňostroj pro děti

Je vašim dětem líto, že nevydrží na půlnoční ohňostroj?  
Zveme všechny zájemce na podvečerní ohňostroj do Zahrádčic.  

Sraz v 18:00 u rybníka v Zahrádčicích.  
Odtud se jde průvodem na kopec nad Zahrádčicemi, kde bude ohňostroj 

odpálen.
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